
Wethouder Kuipers is niet alleen verantwoordelijk voor de realisering van alternatieve energie, maar 

óók voor het milieu en de gezondheid van mensen. Dat dient te leiden tot een zorgvuldige afweging 

van alle belangen. Vandaar de volgende vragen:  

• Is het college bereid – vanuit de belangen van milieu, gezondheid van mensen en 

duurzaamheid – te wachten met het doen van voorstellen aan de raad met betrekking tot de 

ontwikkeling van windmolens in de genoemde gebieden, totdat de landelijke normen in dit 

kader ontwikkeld en vastgesteld zijn?  

Wij voorzien dat we in het voorjaar 2025 een voorstel voor het finale besluit over het 
realiseren van windmolens aan de raad zullen voorleggen. De indicaties vanuit het Rijk zijn 
dat de nieuwe landelijke normen rond de zomer 2023 in concept bekend worden en in het 
voorjaar 2024 van kracht worden. We komen daarmee aan uw verzoek tegemoet.  
 
Het komende besluit in juli 2023 is niet meer dan een tussenbesluit. Er wordt dan niet 
besloten over het inpassen van windmolens, alleen over het verder doen van onderzoek ter 
voorbereiding van besluitvorming in 2025. Het Rijk dringt ook aan om de voorbereiding van 
besluitvorming niet te temporiseren (met de nieuwe normen als argument) gezien het grote 
belang van tijdige maatregelen tegen de klimaatcrisis (die vooral de zwakste schouders het 
hardste raakt).  
 

Indien het college daartoe niet bereid zou zijn, vragen we de raad of zij bereid is eventuele 

voorstellen van het college als hiervoor bedoeld aan te houden totdat de landelijke normen 

in dit kader ontwikkeld en vastgesteld zijn. 

 

Dit is niet aan de orde, zie het antwoord op bovenstaande vraag. 

 

• Betrekt het college van B&W de (negatieve) gezondheidseffecten van andere ontwikkelingen 

binnen de zoekgebieden, zoals bijvoorbeeld de vestiging van het Nieuw Gemengd Bedrijf 

NGB) en de stapeling van dit soort effecten bij haar onderzoek? 

 

Het college onderkent dat in het gebied Witveld ook nu al sprake is van hinder, onder meer 

een aanmerkelijke mate van geurhinder. Los van de ontwikkeling van windmolens is het 

college mogelijkheden aan het onderzoeken om de geurhinder terug te dringen met nieuwe 

maatregelen en investeringen en mogelijk met handhaving. Wij begrijpen heel goed de vraag 

uit de omgeving om de leefbaarheid van het gebied Witveld in het oog te houden en de 

belasting die het gebied ondervindt te onderkennen. Wij vinden dat dit een opgave is binnen 

dit project.  

 

• Bent u het met de SP eens dat het opwekken van alternatieve energie – in welke vorm dan 

ook – niet ten koste mag gaan van (vruchtbare) landbouwgrond, omdat de agrarische sector 

dient te kunnen voorzien in de (regionale) vraag naar voedsel?  

 

Het is onmogelijk om het klimaatvraagstuk op te lossen als daarvoor geen enkele ruimte mag 

worden ingenomen. Het is een balans tussen het belang van een verantwoorde 

voedselproductie en de benodigde opwek van duurzame energie. Daarom vinden wij dat we 

voor het opwekken van duurzame energie zo min mogelijk agrarische grond, die benut kan 

worden voor voedselproductie, zouden moeten verliezen. Windenergie voldoet aan dat 

uitgangspunt, omdat nauwelijks agrarisch areaal verdwijnt en energie wordt opgewekt 



terwijl gelijktijdig de agrarische productie kan doorgaan. Wij verwachten vanuit dat beginsel 

ook uw steun voor windenergie. 

 

U geeft aan dat landbouwgrond naar uw mening zou moeten worden ingezet voor de 

productie van voedsel voor de regio. In de “Visie Landbouw, Natuur en Voedsel: Waardevol en 

Verbonden” (Ministerie van Landbouw Natuur en Voedselkwaliteit, 2018) wordt dit 

kringlooplandbouw genoemd.  

 

Bij het zoeken van “geschikte gebieden” voor de plaatsing van windmolens heeft het college een 

beroep gedaan op Arcadis. Arcadis is zelf actief in de exploitatie van windmolens, via deelnemingen. 

Daarnaast maakt de gemeente gebruik van een communicatieadviseur. Deze persoon is ook 

werkzaam voor “Over Morgen BV”, waar Arcadis aandeelhouder van is. Naar aanleiding daarvan de 

volgende vraag:  

• In hoeverre kan het college van B&W tegen deze achtergrond de onafhankelijkheid van haar 

eerder ingezette onderzoek en de verdere stappen garanderen? 

Onze adviseurs doen hun werk op basis van hun deskundigheid. Zij en wij letten op integriteit 
en rolzuiverheid. Belangenverstrengeling is niet aan de orde.  
 
Arcadis is elders, op uitnodiging van de overheid betrokken geweest als medeontwikkelaar bij 
een energieproject en heeft daarbij niet als adviseur opgetreden. Rolvermenging heeft dus 
niet plaatsgevonden. Arcadis zal in Horst aan de Maas op geen enkele wijze financieel 
deelnemen in de ontwikkeling van het windmolenpark in onze gemeente.  

 


